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Sammanträde torsdagen den 26 oktober 2017 klockan 18:00-19:55 
Ledamöter Ersättare 
Sus Andersson (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Jossif Gummar (S)  

Stephan Gullberg (MP) 

Rashid Mohammed (V)  

Dennis Wedin (M) 

Markku Sirviö (M) 

Markus Brigander (M)  

Annika Rosenberg (M) 

Bengt Porseby (L) 

 

Celal Altun (S)  

Mohamed Nuur (S) 

Agneta Åberg (S) 

Guner Kayhan (MP)  

Mansur Jama (MP) 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Naemi Karlsson (M)  

Aras Amin (M)  

Olof Kollinius (M) 

Carolina Rosén (L) 

 

Tjänstgörande ersättare 
  

Anmälda förhinder 
Malin Holmberg (S), Maurice Forslund 

(KD) och Ahmed Abdirahman  (C) 

 

 

 

Tjänstemän 
§§ 1-31, Stadsdelsdirektören Per Kjellander, avdelningscheferna Abdi-nur 

Isse, Fredrik Cederblom samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-30 avdelningscheferna Inger Cronlund, Margareta Ericson, Connie 

Stålhäll-Wallin, Clarissa Eliasson, Ditte Westin, Sara Hellström, 

personalrepresentanten Kristina Wennström. 

Under §§ 1-30 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. 

Sammanträdet inleddes med information från Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning om trygghetsläget i Spånga-Tensta stadsdelsområde 

och information från Niklas Andersson polisen om deras arbete i 

området. Efter informationen blev det tid för frågor gällande dagens ärenden. 

Det formella sammanträdet började klockan 19:15. 

 

Utses att justera    Sus Andersson (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för 
justering     

   1 november 2017 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare, dag för justering och fastställande av 
dagordning 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse och vice ordföranden Sus Andersson 

(MP) och Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 1 november 2017. 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade att ärende 6 utgår från 

dagordningen. 
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§ 2   

Svar på remiss om motion - Gör tio gator till barngator 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen.  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar 

justering. 

 

Ärendet 
En motion från Karin Ernlund (C) om att göra tio gator till barngator 

(dnr 106-1005/2017) har remitterats till bland annat Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd. I motionen föreslås det att Stockholms stad testar att 

göra tio gator till så kallade barngator, där gatorna under vissa tider 

och vissa dagar stängs av för motortrafik och istället bereder plats för 

barn och deras lek. Gatorna bör vara spridda mellan olika områden i 

staden och väljas utifrån var det bor många barnfamiljer. Särskild 

prioritet ska läggas på områden där det finns brist på parker och andra 

områden för lek.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning är positiv till åtgärder med 

barnperspektiv. I Spånga-Tensta stadsdelsområde finns det dock redan 

tillgång till lekytor för barn i parklekar, parker och grönområden. 

Även i pågående stadsutvecklingsprojekt planeras det för ytor med lek 

och rekreation. Behovet av barngator i stadsdelsområdet är därmed 

begränsat.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 september 2017. 

Dnr 1.5.1-779/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Svar på remiss om Motion om ett modernt och hållbart 
växande Stockholm 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 

remissen.  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Motionärerna Anna König Jerlemyr m. fl. (M) vill reformera normer, 

bestämmelser och lagstiftning i syfte att möjliggöra byggandet av en 

modern, tät och hållbar stad som samtidigt värnar om grönska och 

kulturvärden. Avsikten är bland annat att öka exploateringen, förändra 

stadsbyggnadsprocessen i Stockholm, öka planläggningstakten samt 

verka för förändringar av regelverk, strukturer och ansvarsområden på 

lokal, regional och nationell nivå. 

 

Motionärerna yrkar på att kommunfullmäktige beslutar om 35 olika 

uppdrag, varav nummer 13 berör stadsdelsnämnderna direkt:  

- Berörda nämnder ges i uppdrag att gemensamt utarbeta en policy 

för ett enhetligt uttryck för stadens torg och parker med bäring på 

såväl permanenta som tillfälliga anordningar. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning anser att stadens 

möbleringsprogram, skyltprogram, blomsterprogram, Levande 

Stockholms sommarmöbler och Grönare Stockholm utgör tillräckligt 

underlag för att skapa ett enhetligt uttryck för stadens parker. För 

övriga uppdrag och förslag lämnar förvaltningen synpunkter inom 

ramen för pågående eller kommande medverkan i 

stadsbyggnadsprocesser där förvaltningen blir involverad. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 september 2017. 

Dnr 1.5.1-788/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4  

Svar på remiss av legitimation för hälso-och 
sjukvårdskuratorer 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet ”Remiss av Legitimation för 

hälso- och sjukvårdskuratorer” (dnr 110-1315-2017) för yttrande 

senast den 27 oktober 2017. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslagen i ärendet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 september 2017. 

      Dnr 1.5.1-794/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Svar på remiss om motion om effektiv bekämpning av 
råttor 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har fått en remiss från 

kommunstyrelsen som utgörs av motion (2017:9) om effektiv 

bekämpning av råttor (dnr 106-430/2017). Motionen har författats av 

Patrik Silverudd (L) och Joar Forssell (L). 

 

I motionen beskrivs problematiken kopplat till råttor i staden. Mot 

bakgrund av problematiken yrkas i motionen att kommunfullmäktige 

beslutar att ta fram ett övergripande råttbekämpningsprogram för hela 

staden, att det i programmet ska ingå riktlinjer för hur stadens 

papperskorgar kan råttsäkras, att det i programmet kopplas en 

informationskampanj om korrekt hantering av matavfall samt att 

kommunfullmäktige beslutar att, om inte fullgott alternativ till 

råttbekämpningsmedel finns, söka fortsatt dispens för det 

bekämpningsmedel vars nuvarande dispens löpte ut i maj. 

 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning anser att det är viktigt att 

Stockholms stad kan hantera problematiken kopplat till råttor. 

Förvaltningen har inget att erinra mot att ett övergripande 

råttbekämpningsprogram tas fram. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2017. 

      Dnr 1.5.3-883/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
26 oktober 2017 

Blad 7 

 

  

§ 5 B 
      Återtagandet av medverkan i centralupphandling samt 

stängning av platser på vård- och omsorgsboende  
 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner återtagandet av medverkan i 

centralupphandlingen av vård- och omsorgsboende 2018. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att stänga samtliga 40 platser vid 

Elinsborgs vård- och omsorgsboende och lämna lokalerna senast 

den 31 oktober 2018, och rekommenderar kommunstyrelsens 

ekonomiutskott att godkänna beslutet. 

3. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsförvaltningen i uppdrag att säga 

upp hyresavtalet med Micasa fastigheter i Stockholm AB 

gällande Elinsborgs vård- och omsorgsboende under förutsättning 

att kommunstyrelsens ekonomiutskott godkänner förslaget. 

4. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Den 12 juni 2017 fattade Kommunfullmäktige (Dnr: 170-773/2017) 

beslut om vilka vård- och omsorgsboende som ska ingå i stadens 

centralupphandling 2018. Det beslutades att Elinborgs vård- och 

omsorgsboende ska ingå tillsammans med tre andra av stadens vård-

och omsorgsboende. Sedan beslut om centralupphandlingen fattades 

har ny information om boendet kommit till förvaltningens kännedom. 

Sammantaget leder det till bedömningen att Elinsborgs vård- och 

omsorgsboende inte har förutsättningar att ingå i 

centralupphandlingen. Orsakerna är bland annat eftersatt underhåll av 

lokalerna samt att dess utformning och standard inte lever upp till de 

krav som IVO ställer.  

Med anledning av långvarig sviktande beläggning föreslår 

förvaltningen nämnden att i samband med att nuvarande entreprenörs 

avta löper ut stänga verksamheten.  

Lokalerna kommer efter slutförd renovering att kunna drivas som 

boende i någon from för målgruppen äldre, till exempel seniorboende 

med aktivitetscentra.  

 

Dnr 1.2.6-919/2017 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 september 2017. 
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Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M) och Annika Rosenberg 

(M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag till beslut: 

 

”Förslag till beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner återtagandet av medverkan i 

centralupphandlingen av vård- och omsorgsboende 2018. 

2. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsförvaltningen i uppdrag att 

tillsammans med Micasa Fastigheter i Stockholm AB genomföra 

nödvändiga renoveringar för att säkerställa att Elinsborg vård- och 

omsorgsboende även i framtiden kan fungera som särskilt boende. 

3. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsförvaltningen i uppdrag att 

återkomma med förslag på inriktning för den framtida 

verksamheten i Elinsborg vård- och omsorgsboende, med 

utgångspunkt i att fastigheten efter avslutad renovering ska 

inrymma särskilt boende och att driften av detta boende ska 

upphandlas. 

4. Stadsdelsnämnden beslutar att medan renoveringarna pågår stänga 

samtliga 40 platser vid Elinsborg vård- och omsorgsboende och 

rekommenderar kommunstyrelsens ekonomiutskott att godkänna 

beslutet. 

5. Omedelbar justering. 

6. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande: 
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Om Stockholm ska klara av att ge framtidens äldre bra 

boendealternativ med den vård och omsorg som de behöver, så måste 

vi värna de boenden vi har. Vi menar att en renovering av Elinsborgs 

vård- och omsorgsboende visserligen är nödvändig, men att 

inriktningen bör vara att fastigheten även i framtiden ska fungera som 

vård- och omsorgsboende. 

 

Förvaltningen beskriver en situation där allvarliga brister uppdagats i 

byggnadens tekniska status och där även trygghetssituationen inte är 

acceptabel, vilket leder till att boendet inte bara kan medverka i den 

kommande centrala upphandlingen, utan i praktiken måste läggas ner. 

Det ter sig högst anmärkningsvärt att dessa brister inte har 

uppmärksammats eller åtgärdats tidigare, varken från stadsdelens eller 

Micasas sida. Den rödgrönrosa majoriteten bär ansvaret för att se till 

att våra äldreboenden är bra och trygga. 

 

Det finns en äldreboendeplan som ska se till att Stockholm har ett 

tillräckligt antal platser på vård- och omsorgsboenden för att klara den 

åldrande befolkningen. I äldreboendeplanen står det att framtiden för 

Elinsborgs vård- och omsorgsboende ska utredas, men någon 

nedläggning är inte inplanerad där. Det här är inte första gången som 

en stadsdelsnämnd beslutar om en nedläggning som inte finns 

förutskickad i äldreboendeplanen. Om alla boenden som har 

renoveringsbehov eller vars status utreds ska läggas ner kommer 

kraven på nybyggnation att bli mycket större än beräknat. 

 

Micasa flaggar nu för att deras utbyggnadstakt av bostäder för äldre 

håller på att slå i taket för vad de klarar av, i och med att bolaget inte 

bara ska bygga ut vård- och omsorgsboenden utan även 

seniorboenden. Därför är det en oroande utveckling att boenden 

föreslås läggas ner i snabbare takt än planerat – de kan bli svåra att 

ersätta. Vi vill alltså kämpa för att rusta upp och bevara de boenden 

som finns – om ett boende måste läggas ner måste man i så fall 

planera för en ersättning. 

 

Vårt förslag är alltså att förvaltningen siktar på att använda lokalerna 

som äldreboende även efter renoveringen. Det handlar också om att 

äldreboenden måste finnas i alla delar av staden, även i Tensta. Man 

ska inte behöva flytta ifrån sin stadsdel bara för att man blir gammal. 
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I synnerhet med tanke på att majoriteten talar mycket om ”en stad 

som håller samman” och ”social hållbarhet” så borde man vinnlägga 

sig om att se till att det finns god tillgång till äldreboenden i 

ytterstaden. 

 

Den framtida driften av Elinsborg bör upphandlas. Som förvaltningen 

beskriver skulle ett övertagande i egen regi medföra ett antal 

utmaningar och extra kostnader”. 
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§ 6   

Revidering av riktlinjer för föreningsbidrag 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ärendet utgår. 
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§ 6 B 
Ansökningsdag för ansökan om föreningsbidrag för 2018 
 
Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att sista datum för 

inlämnande av ansökan av föreningsbidrag för verksamhetsåret 2018, 

är den 19 november 2017. 

 
Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har gett förvaltningen i uppdrag att 

revidera gällande riktlinjer föreningsbidrag. Med hänsyn tagen till 

detta uppdrag har ansökningsförfarandet för verksamhetsåret 2018 

inte startat.  

Eftersom revideringen av riktlinjerna inte är klar ska gällande 

riktlinjer tillämpas. För att kunna tillämpa gällande riktlinjer behöver 

dock ny sista dag för ansökan fastställas av Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd.  

Enligt riktlinjerna ska sista ansökningsdag vara den 15 oktober. 

Förvaltningen föreslår att sista ansökningsdag i stället ska vara den 

19:e november 2017.  

 

Dnr 1.1-694/2017 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 oktober 2017. 

    

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

I stadsdelen har vi många föreningar som fokuserar på att ge bl.a. barn 

och ungdomar förutsättningar som behövs så väl för att kunna skapa 

en bra plattform i livet. Föreningar fyllda av ideellt verkande goda 

krafter vilka lägger mycket tid, kraft och engagemang på stadsdelens 

invånare. 

Det arbete de lägger ner har Stadsdelen själv ingen möjlighet att 

utföra, deras insatser är ett enormt viktigt bidrag till Stadsdelen och 

har en stor betydelse för oss som bor här. 

Dessa personer och organisationer är föredömen för stadsdelen och vi 

måste göra allt vi kan för att hjälpa dem i sin ideella gärning. 
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Del i att hjälpa dem är att tillhandahålla möjlighet till föreningsbidrag 

och se till att trygghetsskapande och framtidsbyggande organisationer 

omfattas av riktlinjerna samt att se till att organisationerna har 

möjlighet att få bidragen i god tid så de kan planera sitt 

verksamhetsår.  

 

Vid fördelningen av senaste föreningsbidragen riktades från alla håll 

kritik mot riktlinjerna och majoriteten lovade revidera dem inför 

kommande omgång. Trots att majoriteten nästan haft ett helt år på sig 

så lyckas de inte prestera några nya riktlinjer utan väljer nu att 

återanvända de hårt kritiserade riktlinjerna som de själva inser är 

dåliga.  

 

Beklagansvärt är även att de riktlinjer som nu åter kommer i bruk 

exkluderar föreningar som jobbar för ökad trygghet i vårt område. Nu 

när trygghetsmätningarna ger bottenrekord är det ett område som 

verkligen borde förstärkas men pga. majoritetens senfärdighet 

prioriteras detta enormt viktiga område bort.  

  

Stadsdelens goda krafter förtjänar ett betydligt bättre bemötande än 

detta”! 
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§ 7   

Revidering av delegationsordningen 
 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna den 

reviderade delegationsordningen. 

2. Tidigare beslut om lex Sarah-ansvariga upphör att gälla. 

 

Ärendet 
Förvaltningen föreslår att delegationsordningen kring lex Sarah ändras 

i enlighet med förslag. Tillägg om bland annat att avdelningschef kan 

anmäla missförhållanden till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 

samt att förvaltningsdirektör utser lex Sarah-ansvariga. 

 

Förvaltningen reviderar nummerordning och andra redaktionella 

ändringar efter fastställande i nämnden. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 augusti 2017. 

Dnr 1.1-755/2017 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Anmälan om kontorsyttrande på planförslag för 
Bromstensstaden etapp 2 – del av kvarteren Gunhild, 
Gustav och Bromsten m.fl. 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga kontorsyttrandet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Ett förslag till detaljplan för Gunhild 7 i stadsdelen Bromsten i 

Stockholm har upprättats av stadsbyggnadskontoret. Granskning av 

planförslaget genomfördes 2017-06-21 – 2017-08-02. Den del av 

förslaget till detaljplan som berör ny skola för 900 elever och ny 

idrottshall kunde ytterligare granskas den 2017-09- 20 – 2017-10-04. 

Granskningstiden ligger innan nämnd och redovisas därför som ett 

kontorsyttrande. 

 

Syftet med granskningen som berör ny skola och ny idrottshall är att 

användningsbestämmelsen idrott (R) läggs till användningen för 

skola/ förskola (S1). Detta möjliggör fortsatt idrottsanvändning, 

idrottsanvändning kombinerad med skolanvändning eller 

skolanvändning. Användningsbestämmelserna RS1 kompletteras även 

med användningsbestämmelsen E2 för att möjliggöra en elnätstation i 

anslutning till gata, vilket krävs om skolanvändning genomförs.  

 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning är positiv till den flexibilitet 

användningsbestämmelsen RS1E2 innebär. Möjligheten till fortsatt 

idrottsanvändning är i enlighet med de särskilda uttalanden Sus 

Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl. (S) samt Ole-Jörgen 

Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) på Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd lade fram på planförslagets första granskning. 

Kontorsyttrandet avslutades med yttrande om att övriga synpunkter 

från Spånga-Tensta stadsdelsnämnd samt de särskilda uttalandena på 

planförslagets första granskning kvarstår. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 oktober 2017. 

Dnr 1.5.1-854/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Svar på samråd om förslag till detaljplan för del av Solhem 
16:1 m.ml. i stadsdelen Solhem 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna utlåtandet till 

stadsbyggnadskontoret som svar på samrådet. 

 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag för del av 

Solhem 16:1 m.fl. i Solhem vid Spånga stationsområde. Planförslaget 

är på samråd under tiden 2017-09-26 – 2017-11-07 för utbyte av 

information och synpunkter. 

 

Planen innebär ny bostadsbebyggelse med cirka 135 lägenheter och 

verksamheter i bottenvåningarna. Bebyggelsen planeras få fem till sex 

våningar samt ha garage i suterräng. Garaget kommer att nås via en ny 

gata som sträcker sig från Spånga Stationsväg. Förslaget förutsätter att 

två befintliga flerbostadshus rivs. Spånga Kyrkväg breddas, flyttas på 

sträckan mellan Spångaviadukten och Bromstensvägen samt får 

vinkelräta kurvor som ska öka framkomligheten för kollektivtrafiken. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning är positiv till att Spånga 

stationsområde utvecklas samt att utvecklingen kan bidra till en ökad 

upplevd trygghet i området. En ökad upplevd trygghet i 

stationsområdet är i enlighet med det lokala utvecklingsprogrammet 

för Spånga-Tensta. Förvaltningen är även positiv till att en del av den 

befintliga vegetationen och parkmarken längs planområdets sydöstra 

sida bevaras och därmed fortsatt utgör en buffert mellan 

centrumbebyggelsen och villastaden i Solhem. Då planförslaget i 

övrigt inte berör stadsdelsförvaltningens verksamhetsområden så har 

förvaltningen inget ytterligare att erinra.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 oktober 2017. 

Dnr 1.5.1-856/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande. 

 

Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) anslöt sig Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt 

Porseby (L) särskilda uttalande. 

 

 
”Särskilt uttalande 

Vi vill framhålla vikten av framkomligheten för trafiken i Spånga 

under och efter byggtiden. Detta gäller särskilt vid vägknuten Spånga 

Torgväg, Spånga Kyrkväg och Sörgårdsvägen som redan i dag är hårt 

trafikerad särskilt under rusningstid, men även Spånga stationsväg 

förbi bussterminalen vid Spånga station. Ett omfattande bygge på 

angivet ställe kräver en gedigen framkomlighetsanalys av hur trafiken 

ska ledas. Vi uppmanar därför Trafikkontoret och entreprenören för 

bygget att i samråd säkerställa att genomfarten inte försämras för 

trafiken under byggnadstiden. Särskild uppmärksamhet måste hållas 

för utryckningsfordons framkomlighet.  

Det bör finnas beredskap med hjälpmedel för äldre att ta sig fram i 

centrum t.ex. vid besök på vårdcentralen. Glöm inte heller barnen som 

rör sig i centrum. Deras ouppmärksamhet kan vålla dem skada om 

avstängningar på farliga platser inte är tillräckligt säkra.  

Ytterligare en komplikation för genomfart vid vägknuten kan inträda 

om samtidiga lägenhetsbyggen i Spånga centrumområde pågår 

parallellt och skapar ytterligare behov av genomfart.  Den pågående 

utbyggnaden av Bromstensstaden kommer också att skapa ytterligare 

trafik, särskilt från Spånga kyrkväg genom nämnda vägknut”.  
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§ 10   

Återrapportering om medborgarförslag gällande 
Fornminnesparkens lekplats 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande som återkoppling på 

medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Den 27 januari inkom ett medborgarförslag om önskade förbättringar i 

Fornminnesparken. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade den 16 

maj 2017, § 10 att förvaltningen genomför en utredning av vilka 

behov lekplatsen har samt därefter genomför åtgärder i lekplatsen.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har genomfört en utredning om 

lekplatsens behov. Utredningen visade att det saknas rutschkana och 

sandlådor som är anpassad för småbarnslek samt att det förekommer 

en del slitna och skadade lekutrustningar. Förvaltningen planerar att 

etablera en ny rutschkana, två sandlådor samt byta ut den 

lekutrustning som är för sliten. I och med denna upprustning förses 

parken med lekutrustning för olika åldersgrupper. 

 

Förvaltningen har lämnat ett förfrågningsunderlag till stadsdelens 

ramavtalsentreprenör för drift, Svensk Markservice AB. Arbetet 

förväntas kosta högst 900 000 kronor och bekostas inom 

förvaltningens investeringsmedel. Arbetet upphandlas genom avrop 

på ramavtal för driftentreprenör enligt delegationsordningen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 september 2017. 

Dnr 3.1-515/2017      

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11  

Månadsrapport till nämnden i oktober 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

månadsrapporten. 

 

Ärendet 
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter 

resultatöverföringar.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 oktober 2017. 

Dnr 1.2.1-123/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Tillsättande av personuppgiftsombud för Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att entlediga Dani Cohen 

som personuppgiftsombud. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att utse Jonas Eliasson 

avdelningschef för kansli och kommunikation som 

personuppgiftsombud i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 februari 2017. 

Dnr 1.1-762/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13  

Lokal rutin för tillämpning av Lex Sarah 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd  beslutar att lägga den lokala rutinen 

till handlingarna. 

 

Ärendet 
Förvaltningen har utifrån förändringar i arbetssätt kring lex Sarah 

samt i syfte att göra den mer lättförståelig reviderat den lokala rutinen 

för tillämpning av lex Sarah.  

 

I den reviderade versionen finns en processbeskrivning som 

överskådligt illustrerar de huvudsakliga delprocesserna samt 

medarbetarnas ansvarsområden. I den nya rutinen betonas i större 

utsträckning än tidigare kvalitetsarbetet. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden lägger den lokala rutinen för 

tillämpning av Lex Sarah till handlingarna.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 augusti 2017. 

Dnr 1.1-785/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Svar på skrivelse om bankomat i Hjulsta 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltnings svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Förvaltningens svar på Ole-Jörgen Perssons (M) skrivelse 2017-08-24 

om att undersöka förutsättningarna för en bankomat i Hjulsta 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 oktober 2017. 

Dnr 1.6-775/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15  

Svar på skrivelse om ny trygghetsplan 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltnings svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Förvaltningens svar på Ole-Jörgen Perssons (M) skrivelse 2017-08-

24: ”Förstärk och förnya det brottsförebyggande arbetet i stadsdelen” 

 

Ett yrkande om revidering av stadsdelsnämndens trygghetsplan 

avslogs vid stadsdelsnämndens sammanträde 2017-09-21 §7. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 september 2017. 

Dnr 1.6-774/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Anmälan av socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranksning 
2017 om barn med osäkra boendeförhållanden 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning beslutar att lägga 

socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning till handlingarna. 

 

Ärendet 
Socialtjänstinspektörerna har utfört kvalitetsgranskning av 

barnperspektivet i handläggningen av ekonomiskt bistånd avseende 

barnfamiljer med osäkra boendeförhållanden vid 

stadsdelsförvaltningarna Enskede-Årsta-Vantör, Kungsholmen-

Norrmalm-Östermalm samt Spånga-Tensta. I Spånga-Tensta 

granskades 15 barnfamiljer, av dessa var 14 ensamstående kvinnor 

med barn.  

 

I granskningen framkommer bland annat att det i hög grad finns 

planeringar och mål för boendesituationen men att det i låg grad 

används barnkonsekvensanalyser. Vidare framkommer att många 

beslut om tillfälligt boende är korta (1-15dygn) och att det skapar 

både mer administration samt ökad otrygghet för barnfamiljerna. 

Även barns delaktighet är ett utvecklingsområde. Goda exempel, från 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning, som nämns i granskningen är 

bland annat det förebyggande arbetet med stödsamtal inför akut 

bostadslöshet samt systematisk uppföljning i medarbetarsamtalen av 

arbetet med barnkonsekvensanalyser.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 september 2017. 

Dnr 1.6-778/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Anmäla av protokollsutdrag från kommunstyrelsens 
ekonomiutskott rörande ”Inriktningsbeslut om ny förskola 
på Bifrostvägen” 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsens ekonomiutskott 2017-08-23   

§ 9 "Inriktningsbeslut om ny förskola på Bifrostvägen  till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Nämnden har fått protokollsutdrag från kommunstyrelsens 

ekonomiutskott rörande ”Inriktningsbeslut om ny förskola på 

Bifrostvägen”. 

 

Spånga – Tensta stadsdelsnämnd har ansökt om godkännande av 

inriktningen med att bygga en ny förskola på Bifrostvägen 2 i Solhem. 

I ansökan förordar nämnden att den nya förskolan ska byggas och 

certifieras utifrån nivå guld. Enligt gällande anvisningar behöver 

ärendet inte godkännas av kommunstyrelsens ekonomiutskott då 

hyreskostnaden understiger nivån för detta.  

 

Stadsledningskontoret har valt att lämna några synpunkter på ärendet 

och skriver i sitt tjänsteutlåtande med diarienummer 22-1127/2017 att 

ambitionen på miljöområdet bör vägas mot fullmäktiges mål om ett 

kostnadseffektivt lokalutnyttjande. Vid beslut om nivå guld bör detta 

föregås av noggranna analyser gällande ekonomin och möjlighet att 

följa tidsplanen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 september 2017. 

Dnr 1.1-347/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Anmälan av brukarundersökning inom Socialpsykiatrin 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

brukarundersökningarna inom socialpsykiatri 2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Enkätfabriken har på uppdrag av Stockholms stad genomfört 

brukarundersökningar inom socialpsykiatrin 2017.  

 

Brukarundersökningarna har riktat sig till personer som vid 

undersökningstillfället, 3 mars till 16 maj 2017, hade någon av de 

biståndsbedömda insatserna  gruppboende, stödboende eller 

boendestöd inom socialpsykiatrin.  

 

Undersökningen omfattar verksamheter inom både egen- samt 

privatregi. Det var två personer som vid undersökningstillfället hade 

den biståndsbedömda insatsen gruppbostad. Det krävs fem svarande 

för att erhålla ett unikt resultat för stadsdelsnämnden. På grund av 

detta redovisas stadens totala resultat avseende gruppbostad. 

 

Förvaltningen föreslår att brukarundersökningarna läggs till 

handlingarna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 september 2017. 

Dnr 1.6-765/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19  

Anmälan av kontorsyttrande på remiss om Program för lika 
rättigheter och möjligheter oavsett sexuell läggning, 
könsidentitet eller köns uttryck 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga kontorsyttrandet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat Program för lika rättigheter och 

möjligheter oavsett sexuell läggning, könsidentitet eller könsuttryck 

2018-2022” till stadsdelsnämnden.  

 
Programmet beskriver utmaningar, prioriterade fokusområden samt 

ansvar, metoder och uppföljning av arbetet. Centrala begrepp inom 

området definieras i programmet. 

 

Förvaltningen ställer sig huvudsakligen positiv till förslaget till program, 

men vill särskilt trycka på behovet av ökad kompetens inom alla 

verksamheter och att hbtq-frågor integreras i den ordinarie 

verksamhetsplanering och uppföljning för att säkra implementeringen av 

programmet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 oktober 2017. 

Dnr 1.5.1-903-2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20  

Svar på medborgarförslag om seminarier med unga och 
poliser 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lämna över detta 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.  

 

Ärendet 
Den 11 juni 2017 inkom ett medborgarförslag om att anordna ett 

seminarium där ungdomar och poliser kan samtala har inkommit. 

Förslaget avser verka för en tryggare stadsdel genom att bredda synen 

på Tensta. Den 24 augusti, § 33 beslutar stadsdelsnämnden att ge 

förvaltningen i uppdrag att bereda medborgarförslaget.  
 

Stadsdelsförvaltningen har ett pågående deltagande i arbetet med 

Människan bakom uniformen (MBU), inom vilket förslagsställarens 

önskemål bedöms kunna hanteras.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 september 2017. 

Dnr 1.2.4-593/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Svar på medborgarförslag om beachhandboll på parkmark 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslaget.  

 

Ärendet 
Den 10 juni 2017 inkom ett medborgarförslag gällande att bygga en 

eller flera beachhandbollsplaner i närheten av Spånga eller Bromsten. 

Förslagsställaren påpekar att det spelas cuper på underlag med sand 

eller gräs och att det finns inomhushallar, men att det saknas 

utehandbollsplaner i stadsdelen.  

 

Då den föreslagna utomhushandbollen förekommer främst i form av 

organiserade turneringar och cuper har ärendet vidarebefordrats till 

Idrottsförvaltningen för vidare handläggning. Ansvaret för 

organiserad idrott ligger hos idrottsförvaltningen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 september 2017. 

Dnr 1.2.4-599/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
26 oktober 2017 

Blad 30 

 

  

§ 22    

Svar på medborgarförslag om undervisning i städning på 
förskola 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna tjänsteutlåtande 

som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Den 11 juni tog förvaltningen emot ett medborgarförslag om 

undervisning i städning på förskolan. Förslagsställaren föreslår 

obligatorisk undervisning i städning från förskoleåldern. 

Nämnden beslutade den 24 augusti 2017, §30 att ge förvaltningen i 

uppdrag att bereda det inkomna medborgarförslaget och återkomma 

till nämnden. 

 

Förskolorna i stadsdelsområdet arbetar utifrån målen i förskolans 

läroplan samt stadens mål kring miljö och hållbar utveckling. Utifrån 

detta gör förvaltningen bedömningen att obligatorisk undervisning i 

städning på förskolan inte är något som bör införas i nuvarande 

undervisning. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 september 2017. 

Dnr 1.2.4-585/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23  

Svar på medborgarförslag om att etablera en skatepark i 
Solhem 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnden beslutar att överlämna 

tjänsteutlåtandet som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Den 25 juni 2017 mottog Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ett 

medborgarförslag om att etablera en skatepark i Solhem. Den 24 

augusti 2017 gav Spånga-Tensta stadsdelsnämnd i uppdrag åt 

förvaltningen att bereda medborgarförslaget.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning är positiv till att boende i 

stadsdelen engagerar sig i stadsdelens utveckling och gör sin röst hörd 

genom medborgarförslag. Förvaltningen är även positiv till förslag 

som bidrar till ökad fysisk aktivitet. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

mottog den 6 juni 2016 ett medborgarförslag om att etablera en 

skatepark mellan Bromsten och Rinkeby. Stadsdelsförvaltningen 

föreslog då att medel för en skatepark skulle sökas från 

investeringsbudget för 2018 med inriktning 2019 och 2020. 

Investeringsbudgeten styrs av kommunstyrelsens budget och i samråd 

med trafikkontoret. Den 17 november 2016 ställde sig 

stadsdelsnämnden bakom förvaltningens förslag, men medel 

beviljades inte. Därmed finns det för närvarande ingen budget för att 

genomföra en skatepark i stadsdelsområdet. Stadsdelsförvaltningen 

föreslår därför att medborgarförslaget om en skatepark i Solhem 

avslås.    

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 september 2017. 

Dnr 1.2.4-638/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande. 
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”Särskilt uttalande 

Vi beklagar att det inte förefaller möjligt att tillgodose 

förslagsställarens förslag om en skatepark i Solhem. Detta är inte det 

första förslaget om en skatepark i Gamla Spånga vilket gör tydligt att 

det finns ett brett önskemål om detta från flera håll bland stadsdelens 

medborgare. Vår uppfattning är att det vore ett värdefullt tillskott till 

området med en skatepark och att man borde undersöka fler 

möjligheter att finansiera en sådan. Dels se över möjligheten att det 

skulle kunna inrymmas i stadsdelens investeringsbudget alternativt – 

eller i tillägg – att det skulle kunna vara en gemensam finansiering 

mellan stadsdelen och privata entreprenörer. 

Vi konstaterar att förvaltningen gör bedömningen att finansieringen 

inte kan inrymmas i stadsdelens investeringsbudget. Samtidigt 

konstaterar vi dock att den nu snart invigningsklara graffitiväggen i 

Tensta – som ingen medborgare lagt något förslag om ska byggas, 

utan är ett resultat av ett dogmatiskt kramande av organisationen 

Graffitifrämjandet – uppenbart kunde inrymmas i ovan nämnda 

investeringsbudget. Resultatet är dåligt för Spånga-Tensta och våra 

invånare.  

Vi beklagar därför majoritetens oförmåga att prioritera och tillgodose 

de önskemål som kommer från stadsdelens medborgare”.  
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§ 24   

Anmälan av medborgarförslag om anslagstavla i centrala 
Tensta 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om anslagstavla i centrala 

Tensta. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om anslagstavla i centrala Tensta. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 september 2017. 

Dnr 1.2.4-757/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25   

Anmälan av medborgarförslag om sittplatser längs 
gångväg från Spånga Centrum mot Nälsta 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om sittplatser längs gångväg 

från Spånga Centrum mot Nälsta. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om sittplatser längs gångväg från Spånga 

Centrum mot Nälsta. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 september 2017. 

Dnr 1.2.4-783/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga delegationsbesluten 

till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 september 2017. 

Dnr 1.1-125/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 27   

Protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokoll från den 

15 augusti 2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Dnr 1.1-006/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 28  

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
september 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 29  

Kurser och konferenser 

Inget togs upp. 
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§ 30  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

1. I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 

30, bilaga 1. 

 

Utöver det anmäldes en skrivelser på sammanträdet. 

 

2. Skrivelse av Ole-Jörgen M): Skrivelse om - Nytt häv i det 

trygghetsskapande arbetet i stadsdelen. 

 

Beslut 
 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 

inkomna protokoll med mera, § 30, bilaga 1, till handlingarna. 

 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i 

uppdrag att bereda Ole-Jörgen Perssons (M) skrivelser och 

återkomma till nämnden. 

 

 

 


